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Voorwoord
In dit jaarverslag 2023 willen we als fractie terugkijken op zaken die in het afgelopen
jaar zijn gedaan en bereikt. We staan stil bij de belangrijkste inhoudelijke thema’s die
in 2023 in de gemeenteraad aan de orde zijn geweest. Maar we kunnen en willen
natuurlijk niet voorbij gaan aan het feit dat er in 2023 in de samenstelling van onze
fractie, in de samenstelling van de gemeenteraad en in onze vertegenwoordiging in
het college heel veel is veranderd. Zaken die wij aan het begin van 2023 niet hadden
voorzien of voor mogelijk hadden gehouden. Een jaar waarin er ook nog eens twee
keer verkiezingen zijn gehouden. Rondom de campagneperiodes heeft dat ook van
de fractie de nodige inzet gevraagd.

We hebben er voor gekozen het jaar te beschrijven van maand tot maand. Aan het
einde beschrijven we onze werkwijze en samenstelling en maken we de balans op
over een bewogen 2023

De Vughtse Politiek van maand tot maand
Januari 2023
 In de commissievergadering werd de ‘Nota Gezondheidsbeleid 2023 - 2026’

besproken. Een in onze ogen mooi en ambitieus beleid waar je het naar onze
mening moeilijk niet mee eens zou kunnen zijn. We spraken dan ook onze
complimenten uit over de inhoud, maar ook over de wijze van totstandkoming.
Een goede start dus waarbij we hopelijk over enkele jaren kunnen zeggen dat
Vught op het gebied van gezondheid grote stappen vooruit heeft gezet.

 Datzelfde kunnen we zeggen van de ‘Startnotitie preventief Jeugdbeleid’.
Over deze nota hebben we gezegd blij te zijn dat er weer wordt gesproken over
jeugdbeleid met veel aandacht voor preventie. Die aandacht zal er hopelijk toe
leiden dat kleine problemen niet uitgroeien tot grote(re) problemen. Uiteraard zijn
we benieuwd hoe dit beleid in de praktijk wordt uitgewerkt en tot welke resultaten
dat leidt.

 We vroegen aandacht voor het wijzigen van de
tekst op de plaquette met de tekst van Art. 1 van
de Grondwet. Die plaquette is mede op ons
initiatief begin 2021 onthult in de hal van het
gemeentekantoor. In januari 2023 heeft de
Eerste Kamer ingestemd met een wijziging van
artikel 1. De non-discriminatie gronden worden
uitgebreid met handicap en seksuele gerichtheid.
De toezegging werd gedaan dat de tekst op de
plaquette gewijzigd wordt na bekrachtiging van
de wijziging door de koning.

Plaquette met nog ongewijzigde tekst

https://vught.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/0296598e-2990-4dbc-a074-9fb3a5df9776?documentId=c53971d4-21e1-44b2-9274-7dce7b9b38a7&agendaItemId=3f42c44b-5526-4863-94cd-71ac156b308a
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 Op 20 januari vond er een interpellatiedebat plaats waarbij D66 wethouder
Fons Potters een motie van wantrouwen niet overleefde. Aanleiding tot deze
motie was de onrust die in de gemeente was ontstaan over de mogelijke locaties
voor het bouwen van tijdelijke woningen. Ongelukkige communicatie hierover
alsmede het verstrekken van verkeerde informatie werd de wethouder kwalijk
genomen door een meerderheid van de raad. Wat ons betreft had een gele kaart
volstaan. Het aftreden leidde er toe dat ook de D66 fractie uit de coalitie stapte
en de coalitie daardoor haar meerderheid verloor. Besloten werd tot de vorming
van een nieuwe coalitie door te werken met drie wethouders met een nieuwe
verdeling van de werkzaamheden.

Februari 2023

 In deze maand ging de heer Gerd Prick, voormalig burgemeester van Groesbeek,
op verzoek van de fractievoorzitters aan de slag als informateur. Hij kreeg de
opdracht te onderzoeken of er op basis van het bestaande coalitieakkoord een
stabiel gemeentebestuur gevormd kan worden. Hierop volgde een periode van
onderhandelen achter de schermen waarover geen mededelingen werden
gedaan. De kip moest immers in alle rust kunnen broeden. Namens PvdA-
GroenLinks namen Toine van de Ven en Ton van der Vossen aan deze gesprek-
ken deel.

 In de raadsvergadering van 2 februari werd het gezondheidsbeleid 2023 - 2026
met unanieme stemmen aangenomen.

 In diezelfde raadsvergadering werd met grote meerderheid ingestemd met de
nota Energie en Klimaat 2022 - 2030 en met het bijbehorende uitvoerings-
programma. Voor onze fractie uiteraard een belangrijk besluit.

 Andere voor ons belangrijke besluiten werden genomen met de vaststelling van
de Lokale Sociale Agenda 2023 - 2026 en het beleidskader Economie en
Recreatie 2023. Een groot aantal besluiten waarmee lijnen naar de toekomst
worden gelegd maar waarvan de uitwerking en uitvoering pas tot échte
resultaten moeten gaan leiden.

 In de aanloop naar de Provinciale Staten- en Waterschapsverkiezingen doet
PvdA-GroenLinks Vught, Helvoirt en Cromvoirt een oproep aan de leden om mee
te helpen met tal van campagne activiteiten. Uiteraard is onze fractie uitdrukkelijk
betrokken bij deze campagne die na carnaval goed zal komen.

Maart 2023

 In de raadsvergadering van 2 maart werd afscheid genomen van D’66
fractievoorzitter Dianne Schellekens en werd namens D66 Pieter van de
Meerakker benoemd tot raadslid.

 In deze raadsvergadering werd de volgende stap rondom het sociaal cultureel
centrum De Speeldoos behandeld. Deze en volgende stappen moeten er ook
volgens onze fractie toe leiden dat er eindelijk een nieuwe voorziening komt voor
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muziek- en cultuureducatie. In een mede door ons ingediend amendement riepen
we het college op te gaan voor een kwalitatief en betaalbaar nieuw sociaal
cultureel centrum op de huidige locatie van de Speeldoos.

 Ook nam onze fractie in deze raadsvergadering het initiatief het college te
verzoeken één euro per inwoner over te maken voor steun aan de slachtoffers
van de aardbeving in Turkije en Syrië. Ons voorstel werd met een ruime
meerderheid aangenomen.

 Het voorstel van het college om in Helvoirt een G1000 Burgerberaad te starten
rondom het thema warmtetransitie werd door onze fractie van harte
ondersteund.

 Ter ere van ons 25-jarig jubileum in november
2022 heeft onze partij de gemeente Vught vijf
bomen geschonken, waarvan er op 8 maart
twee werden geplant. Namens fractie en
bestuur waren Kim Dorna & Floor Bink hierbij
aanwezig.

Kim Dorna plant boom

 Hoe nu verder met de N65 ?, dat was de grote vraag in de
commissievergadering van 16 maart. De Raad van State had eind 2022 het
vastgestelde bestemmingsplan voor de ombouw van de N65 naar de prullenbak
verwezen. Wij vonden dat slecht nieuws omdat de bestaande onveiligheid en
andere overlast blijven bestaan. Goed nieuws vonden wij het dat er veel bomen
gespaard blijven. Toch zijn wij akkoord gegaan met het nog eenmaal bekijken of
de gewenste oplossing toch nog haalbaar is. Maar er moeten zeker ook
alternatieven bekeken worden. Een nieuw plan moet wat ons betreft in ieder
geval “Raad van State-proof” zijn !

 De in 2015 door onze partij ontworpen ‘Vughtse Regeling’ loopt in 2024 ten
einde. Deze regeling had tot doel woningeigenaren langs het spoor/N65
bescherming te bieden als zij, al dan niet gedwongen door omstandigheden,
moeten verhuizen maar hun huis niet kunnen verkopen. De gemeente zal die
huizen dan kopen tegen 90 % van de taxatiewaarde. Dat de regeling voor de
woningen langs de N65 stopt is een logisch gevolg van het vernietigingsbesluit
van de Raad van State. De ombouw van het spoor staat echter pas op het punt
van beginnen. Het stoppen van de Vughtse Regeling is in dat licht dus niet echt
logisch. We hebben daarom een motie ingediend die opriep tot verlenging van de
regeling voor de bewoners langs het spoor zolang de werkzaamheden duren In
de raadsvergadering van april werd deze motie unaniem aangenomen. In de
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raadsvergadering van oktober is besloten de Vughtse Regeling voor de woningen
langs het spoor te verlengen tot 2028

 Met de kaders van de door de raad vastgestelde Mobiliteitsvisie 2023 in het
achterhoofd presenteerde het college in de commissievergadering van 16 maart
een voorstel om te komen tot een nieuw parkeerbeleid. In dat voorstel konden
wij ons prima vinden, maar wij hebben wel een aantal aandachtspunten ter
verdere verbetering benoemd. Zo hebben we onder andere aangegeven dat we
deelconcepten als deelauto’s belangrijk vinden en dat dit gestimuleerd mag
worden. Ook hebben we gevraagd hoe om te gaan met deelscooters in onze
gemeente. Wij hebben uitgesproken prioriteit te geven aan voetgangers en
fietsers en gaan uit van het principe van ‘auto te gast’.

 Ook in de commissievergadering van 16 maart werd gesproken over de
‘Startnotitie zand- en half verharde wegen buitengebied’. Vught telt maar
liefst zo’n 150.000 m2 aan onverharde wegen. Beleid hoe hiermee om te gaan
was er tot dit moment niet, maar dat gaat nu veranderen. Als fractie konden wij
instemmen met de uitgangspunten van de startnotitie. Wél hebben we verwezen
naar een brief van IVN/Natuur- en Milieugroep Vught. Daarin vraagt zij om ook
te kijken met een blik op de natuur- en cultuurhistorische waarden. Hier gaan we
dan ook extra op letten als het definitieve beleidsplan moet worden vastgesteld.

 Ondertussen zijn er op 15 maart ook nog Provinciale Statenverkiezingen
gehouden met een grote overwinning voor BBB. Ook in Cromvoirt en Helvoirt
werd BBB de grootste, in de kern Vught werd BBB tweede na de VVD.
GoenLinks en PvdA deden ieder afzonderlijk mee, maar als je de uitslagen bij
elkaar optelt werden wij de grootste partij van Vught. Een succes dat mede werd
toegeschreven aan de campagnevoerders in onze afdelingen. Ward Deckers
was lijsttrekker voor de Partij van de Arbeid Noord Brabant, maar heeft een
gezamenlijke campagne gevoerd met GroenLinks Brabant. Hij werd uiteraard
gekozen tot lid van provinciale staten en is nu fractievoorzitter.

Gezamenlijk campagne voeren voor de Provinciale Statenverkiezingen
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April 2023

 Tijdens de algemene ledenvergadering van PvdA-GroenLinks op woensdag 5
april in het HelvoirThuis werd Antoon van de Ven onder applaus benoemd tot
voorzitter van PvdA-GroenLinks Vught, Helvoirt en Cromvoirt. Antoon neemt het
voorzittersstokje over van Ward Deckers die inmiddels als fractievoorzitter werd
geïnstalleerd voor de PvdA fractie in de Provinciale Staten van Noord Brabant. In
diezelfde ALV werd Linda van Leest benoemd tot penningmeester. Zij neemt die
taak over van Peggy Bannier. Loet Willekens werd benoemd tot bestuurslid.

 Donderdag 13 april werd in de commissie het langverwachte nieuwe
procesvoorstel om tot de bouw van tijdelijke woningen te komen behandeld.
Langverwacht omdat de aanloop naar dit stuk voor veel politieke reuring heeft
gezorgd. Het was dan ook druk in het raadhuis, met insprekers en toehoorders.
Voor PvdA-GroenLinks staat het buiten kijf dat er tijdelijke woningen moeten
komen. Wat ons betreft hebben alle woningzoekenden op de wachtlijsten van de
woningstichtingen hebben evenveel recht op een woning. We hebben
aangedrongen op een goede inpassing van de woningen in de wijken en op een
goed participatietraject.

 Tijdens de commissievergadering van 13
april werd een voorstel besproken tot
wijziging van de afvalstoffenverordening

in verband met de invoering van de zogenaamde Ja-Ja sticker. De uitvoering
van een besluit dat enige tijd door onze fractie is voorgesteld. De wijziging moet
er toe leiden dat er geen reclamedrukwerk meer wordt bezorgd in brievenbussen
zonder sticker. Dit gaat in de praktijk zorgen voor het besparen van heel veel
papier. Op 1 januari 2024 is de nieuwe regeling ingevoerd.

 In de commissievergadering van 13 april heeft onze fractie van harte ingestemd
met het collegevoorstel twee percelen van het sportveld achter de Battle Axe in
Cromvoirt te kopen van een stichting. Daarmee wordt het mogelijk om op dit
terrein enkele tiny houses en een voedselbos te realiseren.

 Ook hebben we ingestemd met de vaststelling van bestemmingsplan ‘Molenhof,
Vught’. Daardoor is de weg vrij voor het bouwen van twee woningen op een deel
van het terrein van de vroegere school Het Molenven. Dit bestemmingsplan is
het gevolg van een besluit dat al in 2018 was genomen.

 Een van de moeilijkste dossiers in dit jaar was de planvorming rondom
Kindcentrum Het Kwartier in Vught Noord. In 2014 werd Het Kwartier geopend.
Binnen dit Kindcentrum zijn de basisscholen Het Molenven en De Koningslinde
gehuisvest. Daarnaast zijn kinderopvang Partout en Stichting Peuterspeelzalen
Vught gevestigd in Het Kwartier. Niet onbelangrijk ook is het gebruik dat Jeugd
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Aktief maakt van de directe omgeving van Het Kwartier voor de jaarlijkse
jeugdweek. Omdat de school al snel te klein bleek zijn er in de loop van de jaren
diverse noodlokalen bijgeplaatst, maar er moet uiteindelijk een definitieve
oplossing komen. Het gaat daarbij primair om de vraag die uitbreiding te
realiseren op de huidige locatie óf een nieuwe school te bouwen op een locatie
op de hoek van de Kennedylaan/Loonsebaan. Ook voor onze fractie en onze
achterban een moeilijke keuze. Beide opties hebben zo hun eigen plus- en
minpunten. Op 25 mei moet de
gemeenteraad hierover een besluit
nemen. Tijdens de
commissievergadering van 20 april
waren er maar liefst 12 insprekers met
voor en tegenstanders voor iedere
mogelijke locatie. Wij hebben tijdens die
vergadering vooral geluisterd en nog
geen definitief standpunt ingenomen.
Hoe het verder is gegaan lees je in de
maand mei.



 Instemming ook van onze kant met het ‘Stedenbouwkundig- en beeld-
kwaliteitsplan ‘De Wieken’. Een volgende stap in een reeds lang lopend dossier
over een gebied tussen Moleneindplein en Lidwinastraat. Het betreft de bouw
van een aantal seniorenwoningen en een gezondheidscentrum. Het breed
gedragen plan is tot stand gekomen met een zorgvuldig participatieplan. We
hebben aangegeven dat we het voornemen om de woningen betaalbaar en goed
toegankelijk te maken nauwlettend zullen volgen. Wij hebben ook aangegeven
blij te zijn dat een deel van de Willibrordusschool en een aantal kastanjebomen in
het gebied behouden blijven.

 Ook deze maand waren er weer enkele mutaties in de gemeenteraad die hun
beslag kregen in de raadsvergadering van 20 april. De raadsleden Timmermans
(VVD) en Smith (SP) legden hun raadslidmaatschap tijdelijk neer en werden
vervangen door resp. Michel Freund (VVD) en Ayah Yacoup (SP)

Mei 2023
 Tot begin mei is het stil gebleven rondom de onderhandelingen over een nieuwe

coalitie en een nieuw bestuursakkoord. De onderhandelingen namens onze
partij zijn gevoerd door Toine van de Ven en Ton van der Vossen. Begin mei
kwam het bericht dat de onderhandelingen hadden geleid tot een coalitie van

VVD, Gemeentebelangen,
CDA en PvdA-GroenLinks.
Gemeentebelangen vult dus de
plek in de D66 heeft afgestaan.
Onze onderhandelaars meld-
den tevreden dat onze
ambities die in het vorige
bestuursakkoord waren
opgenomen, overeind zijn
gebleven in het geactua-
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liseerde akkoord voor de periode 2023 - 2026. Dit bestuursakkoord draagt de
naam ‘Een nieuwe Start’. Op 15 mei is het resultaat van de onderhandelingen
voorgelegd aan de algemene ledenvergadering van PvdA-GroenLinks. De
aanwezige leden hebben daarbij ingestemd met het bereikte akkoord. Met de
complimenten dat de ambities uit ons verkiezingsprogramma nog steeds
herkenbaar terugkomen in dit gewijzigde akkoord. Maar ook met een duidelijke
opdracht om de komende drie jaar hier uitvoering aan te geven om tot concrete
resultaten te komen. Tijdens deze extra ALV werd Mieke Nijssen benoemd tot
bestuurslid van PvdA-GroenLinks.

 Op 9 mei stuurt het college een raadsinformatiebrief over De Speeldoos aan de
gemeenteraad. Hierin wordt een terugkoppeling gegeven van een overleg op 17
april met het bestuur van de Speeldoos. De conclusie van het college en het
bestuur van De Speeldoos is dat er een blijvend verschil van mening is over de
gang van zaken. Men is het erover eens dat men het niet eens zal worden. Het
college kondigt aan in september met een voorstel te komen met een uitgewerkt
businessplan voor nieuwbouw van De Speeldoos op de bestaande locatie.

 Zoals hierboven al aangegeven moest de raad op 25 mei een beslissing nemen
over de nieuwe locatie van de uitbreiding van Kindcentrum Het Kwartier. Onze
fractie had de tussenliggende tijd benut om een standpunt te bepalen. Dit
resulteerde in een gemotiveerde voorkeur voor de locatie Loonse-
baan/Kennedylaan. Maar de definitieve beslissing werd tijdens de
raadsvergadering uitgesteld. Dit vanwege een ook met onze steun aangenomen
amendement waarin het college werd opgeroepen op een aantal elementen
aanvullend onderzoek te doen. Een oproep, ook van onze kant om in het vervolg
Jeugd Aktief te betrekken bij alle planvorming rond Het Kwartier vond volledig
gehoor bij de wethouder. Het college gaat nu aan de slag met het maken van
drie ontwerpschetsen voor de diverse varianten. Hierin worden punten als
verkeersveiligheid, ruimtelijke inpassing en eventuele ecologische schade
meegenomen. Zodra deze schetsontwerpen klaar zijn, zal de raad een definitieve
keuze maken voor de locatie van het nieuwe schoolgebouw.

 Zoals te verwachten viel werd het
Stedebouwkundig-beeldkwaliteitsplan
De Wieken door de gemeenteraad
vastgesteld. Een mooie mijlpaal na een
proces van bij 10 jaar. Er worden 53
zorgappartementen en een gezond-
heidscentrum gerealiseerd en dat is mooi.
Maar hiermee is de gebiedsontwikkeling
nog niet volledig. De huidige locaties van
Pax et Bonum en van de Misha de
Vriesschool komen ook in de nabije
toekomst ook aan bod voor
herontwikkeling. Om binnen dit gebied de mogelijkheid open te houden voor
betaalbare woningen hebben wij samen met de VVD, GB en het CDA een motie
ingediend. De strekking van de motie was dat er naar niet meer dan 1 miljoen
euro wordt gestreefd als grondopbrengt. Deze motie werd door de raad
aangenomen.
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 Een niet onbelangrijk besluit deze maand was de vaststelling van het plan van
aanpak ‘Tijdelijk Wonen’. Voor onze fractie heeft de bouw van tijdelijke
woningen hoge prioriteit. De woningnood, voornamelijk bij mensen die in
aanmerking komen voor sociale huur is immers veel te groot. We zijn akkoord
gegaan met het voorstel het traject via een vergunningsprocedure te laten lopen.
Daardoor ligt het uiteindelijke besluit bij het college. De raad controleert achteraf.
Wat ons betreft mogen er ook tijdelijke woningen komen in de zogenaamde
uitleggebieden (gebieden aan de rand van de bebouwde kom) die eerder zijn
vastgesteld. Voorwaarden voor goede participatie, goede ruimtelijke inpassing en
harmonie met de omliggende natuur vinden wij ook voor tijdelijke woningen van
groot belang.

 De fractie van D66 kreeg in de persoon van Gert Meeuwissen een nieuw
burgerraadslid. Zijn benoeming vond plaats tijdens de raadvergadering van 25
mei.

Juni 2023
 In een extra raadsvergadering wordt op 1 juni Jos den Otter (Gemeente-

belangen) benoemd tot wethouder. Zijn vrijkomende plaats in de gemeenteraad
wordt ingevuld door Jeanine Wildschut, reeds bekend als burgerraadslid. Ook
vindt op deze avond de bespreking plaats van het geactualiseerde
bestuursakkoord ‘Een nieuwe Start’. En in deze zelfde vergadering kondigt
Martin Vromans aan dat hij de fractie van Gemeentebelangen gaat verlaten en
als eenmansfractie verder zal gaan onder de naam SamenLokaal. Hierdoor heeft
de gemeenteraad nu 9 fracties waaronder vier ‘eenpitters’. De coalitie behoudt
met 16 van de 23 zetels een ruime meerderheid in de Gemeenteraad.

Juli 2023

 Donderdag 13 juli hebben wij samen met D66 en de VVD de motie ‘Bomen in de
openbare ruimte’ ingediend. De motie roept het college op om versneld bomen
in de bebouwde kom te planten. En geeft het college een budget van maar liefst
600 duizend euro om dat te realiseren. De motie is aangenomen en daar zijn we
echt enorm blij mee. We streven naar meer bomen in het straatbeeld / minimaal
30 % bebouwde omgeving overschaduwd door boomkronen

 Deze maand werd de evaluatie van de werkwijze van de gemeenteraad
besproken. De werkgroep Bestuurlijke Vernieuwing had een jaar geleden
voorstellen gedaan voor de verbetering van de werkwijze van de gemeenteraad.
Nu was het tijd de effecten van die gewijzigde werkwijze te evalueren. Positief
beoordeeld werden elementen als: een vaste eindtijd, vaste sprekersvolgorde, de
ingestelde agendacommissie en het eerder beschikbaar zijn van raadsstukken.
Aandachtspunten waaraan gewerkt moet worden zijn: aandacht voor de lange
termijn planning, het verminderen van het aantal startnotities en een betere
prioriteitstelling. Tijdens iedere vergadering ligt tegenwoordig de zgn. Vughtse
Code op tafel. Hierin staan de regels beschreven die bij moeten dragen aan een
respectvolle omgang en samenwerking tussen de raadsleden.
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 Een door ons opgestelde motie om meer bekendheid te geven aan speel- en
beweegplekken hebben we ingetrokken omdat de wethouder aankondigde dat
de inhoud van onze motie al verwerkt werd in het sport- en beweegbeleid dat
binnenkort naar de raad zal komen. In de gemeente worden steeds meer speel-
en beweegplekken ingericht. Dat juichen wij van harte toe. Toch denken we dat

veel van die plekken niet
bekend zijn bij onze inwoners.
En daar moet naar onze
mening aan gewerkt worden.
Om die reden hadden we de
motie voorbereid. Mocht er in
het sport- en beweegbeleid
naar onze mening toch te
weinig aandacht zijn voor het
onder de aandacht brengen
van deze locaties dan zullen we
hierover alsnog aan de bel
trekken.

 Volgens toezeggingen vanuit het college zal er tenminste één natuurtoilet
komen in ons buitengebied. Met enige regelmaat hebben we in het verleden
aangedrongen op meer openbare toiletten in onze gemeente. Een natuurtoilet is
één van de mogelijkheden. Door het realiseren van openbare toiletten kunnen
mensen met bijvoorbeeld darmklachten mee blijven doen in de maatschappij. In
de raadsvergadering van 13 juli gaf de wethouder aan dat er reeds
vergevorderde plannen zijn voor zo’n toilet en dat hij daar na de zomer op terug
zou komen. In de lijst van toezeggingen lezen we echter:”05-12-2023:Er zijn
uitdagingen in het proces van plaatsen waarbij met name vergunningen een probleem
lijken. Er moet afstemming plaatsvinden met de provincie over de plaatsing”.
Helaas nog altijd geen gelopen cours dus. We houden het in de gaten. Wat we
ook in de gaten houden is het realiseren van een toiletvoorziening in of nabij het
station van Vught. Volgens ProRail is er géén toiletvoorziening opgenomen in de
plannen van het vernieuwde spoor. In de raadsvergadering van 26 oktober
hebben wij hier vragen over gesteld. Bij het opstellen van dit jaarverslag heeft de
wethouder hierover nog geen nadere informatie verstrekt.

 In de raadsvergadering van 13 juli
hebben we samen met het CDA een
motie ingediend over de prioritering van
de maatregelen die in de
mobiliteitsvisie zijn opge-nomen. In
die visie zijn de volgende prioriteiten
opge-nomen: fietsen op rotondes,
schoolroutes, Helvoirtseweg, Loeffplein
en omgeving en de ring-structuur.
De motie riep onder andere op om tenminste voor drie van die prioriteiten een
plan van aanpak met investeringsvoorstel te maken. Een oproep tot versnelling!
De motie werd met algemene stemmen aangenomen.

https://www.pvda-gl.nl/snel-verbeteren-verkeersveiligheid/230716-m1-unaniem-aangenomen-cda-pvda-gl-prioritering-maatregelen-mobiliteitsvisie/
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 Ook hebben wij samen met SP, D66 en de VVD een motie ingediend met als
doel om kinderen en jongeren meer te betrekken bij de politiek. Ook deze motie
werd aangenomen. De afspraak werd gemaakt dat de partijen die de motie
hebben ingediend samen met de wethouder gaan bekijken naar hoe we hier het
beste vorm aan kunnen geven.

 We vroegen het college of er een mogelijkheid bestaat mensen die hun huis
hebben opengesteld voor gevluchte Oekraïners tegemoet te komen in de extra
kosten voor energie. Er zijn namelijk van Rijkswege geen mogelijkheden
tegemoet te komen aan de gestegen energiekosten voor mensen die
vluchtelingen uit Oekraïne in huis hebben genomen. Voor hen betekent dit vooral
een hogere energierekening. Dat is wat ons betreft onwenselijk. Het college heeft
toegezegd iets uit te werken om de betrokkenen tegemoet te komen.

September 2023
 Direct na de zomervakantie schreef ons

raadslid Karin Sprik een brief waarin ze
aankondigde om privéredenen afscheid te
nemen als lid van de gemeenteraad. Karin is
vanaf 2018 raadslid geweest. Gelukkig konden
we al snel laten weten dat Robin van Dijk (foto)
haar zal opvolgen als lid van onze fractie. Op
21 september nam de gemeenteraad afscheid
van Karin en werd Robin geïnstalleerd. Tijdens

deze raadsvergadering werd ook afscheid genomen van Albert Verlinde als
raadslid van de VVD, werd Michel Freund (VVD) geïnstalleerd in zijn plaats en
werd Dani Smith benoemd tot burgerraadslid voor de SP. Heel wat
veranderingen dus in de samenstelling van de gemeenteraad. Maar daar bleef
het niet bij: In diezelfde raadsvergadering kondigde fractievoorzitter Ton van de
Vossen aan zijn fractievoorzitterschap per 1 oktober 2023 over te dragen aan
fractiegenoot Nino de Lange. Ton is bezig aan zijn laatste periode als raadslid.
Met een tussenpoos van 4 jaar maakt hij sinds 2006 deel uit van de Vughtse
gemeenteraad. De laatste 6 jaar als fractievoorzitter. Met het oog op de
continuïteit na de volgende gemeenteraadverkiezingen leek het hem wijs om nu
al van rol te wisselen.

 In de raadsvergadering van 21 september waren wij mede-indiener van de motie
‘Elektrisch laden ook bij een rijtjeshuis’. Deze motie roept op tot een pilot te met
kabelgoten waardoor laadkabels voor elektrische auto’s zonder hinder de stoep
kunnen kruisen. Deze motie werd unaniem aangenomen.

 In de raadsvergadering van 21 september is een addendum op de woonvisie
2021-2025. Een voortvloeisel van het aangepaste bestuursakkoord. Centraal
stond de vraag over het aanpassen van de prijs per woning-categorie. Daarnaast
werd de inzet op het realiseren van sociale huurwoningen expliciet vastgelegd in
de vorm van een hard percentage. Concreet zijn de prijscategorieën naar boven
opgerekt met vijftigduizend euro per categorie. Een besluit waar wij mee hebben
ingestemd omdat het gezien de gestegen bouwkosten onontkoombaar was. Een
keuze tussen bouwen of stilstaan.

https://www.pvda-gl.nl/kinderen-en-jongeren-betrekken-in-de-vughtse-politiek/230713-motie-kinderen-en-jongeren-betrekken-in-de-politiek/
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Oktober 2023
 In de commissievergadering van 5 oktober is het voorstel om te komen tot een

duurzaamheidslening met als hamerstuk aangenomen. We vinden dat een
groot succes. De aangenomen regeling geeft mensen met een smallere beurs de
mogelijkheid een lening af te sluiten om hun woning te verduurzamen. We
hebben lang geprobeerd tot een vorm te komen zoals die nu is besloten. Fijn dat
het nu gelukt is en vooral fijn dat mensen die willen verduurzamen dat op een
aantrekkelijke manier kunnen doen. In totaal is er 1,5 miljoen euro beschikbaar.
We hebben het college opgeroepen om meer geld uit te trekken mocht het
succes zo groot zijn dat het geld snel op is.

 In de commissievergadering van 5 oktober werd de memo ‘beleidsnotitie
vrijkomende agrarische bedrijfsbebouwing’ ter opiniëring besproken. Afgekort:
‘VAB-beleid’. In onze inbreng hebben we benadrukt dat de transformatieopgave
in ons buitengebied centraal dient te staan. Hoe zorgen we voor meer
biodiversiteit, minder watergebruik en een betere milieuwaarde? Het college zet
in op maatwerk bij de beoordeling van een VAB initiatief. Een logisch en haalbaar
streven. Met dit maatwerk moet het mogelijk zijn dat geen enkele stoppende
agrariër tussen de wal en het schip valt. Maar wij waren duidelijk in onze oproep
aan het college. Het buitengebied en de natuur die om onze dorpen ligt staat
onder druk. Betrek herbestemming van gronden bij de herbestemming van de
VAB-locatie en zet in op de aanwas van natuur.

 Tijdens de wellicht kortste raadsvergadering ooit
(krap halfuurtje) werd op 26 oktober het
bestemmingsplan Kloostergoed Theresia vast-
gesteld. Met unanieme stemmen. Met het
vaststellen van dit bestemmingsplan komt het
bouwen in zicht van maximaal 156 woningen in
dit gebied . Daaronder 71 woningen in de
betaalbare categorie en 10 zorgwoningen.
Enthousiast zijn wij over het uitgangspunt van
natuur inclusief wonen. Punt van aandacht blijft de ontsluiting van dit gebied
gelegen op de hoek op de hoek Vijverbosweg – Jagersboschlaan – Wildpad.

November 2023
 Wethouder Toine van de Ven treedt af. Op 3 november maakte Toine van de

Ven bekend dat hij om persoonlijke redenen heeft besloten zijn wethouderschap
te beëindigen. Opnieuw een mutatie in het Vughtse college en uiteindelijk
opnieuw een mutatie in onze fractie. In een bericht aan de leden heeft onze
partijvoorzitter Antoon van de Ven aangegeven het vertrek van Toine zeer te
betreuren maar gelijk ook alle begrip te hebben voor het genomen besluit. Hij
bedankt Toine voor zijn langdurige inzet voor onze partij als raadslid,
fractievoorzitter en als wethouder. Op 9 november werd er door de
gemeenteraad afscheid genomen van Toine. Zijn vertrek betekende dat er een
nieuwe PvdA-GroenLinks wethouder gezocht moest worden. Op verzoek van de
fractie is het partijbestuur nauw betrokken geweest bij dit proces en bij de
uiteindelijke besluitvorming. De uitkomst was de voordracht van fractievoorzitter
Nino de Lange als onze nieuwe wethouder. Deze benoeming werd bekrachtigd
in de raadsvergadering 21 december. In diezelfde raadsvergadering werd Rob
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Duijghuisen benoemd tot raadslid van onze partij. Ton van der Vossen, die in
oktober zijn fractievoorzitterschap had overgedragen aan Nino de Lange, is
opnieuw onze fractievoorzitter geworden.

Nino de Lange Rob Duijghuisen

 Ondertussen moest er in de maand
november ook volop campagne worden
gevoerd voor de Tweede Kamerver-
kiezingen van 22 november. Het campagne-
voeren kon natuurlijk niet zonder de uitdruk-
kelijke betrokkenheid van onze raadsleden
en veel actieve leden. Met z’n allen hebben
we uiteindelijk een mooi resultaat geboekt
voor het landelijke GroenLinks-PvdA.

 Op 30 november werd de ‘Businesscase Sociaal Cultureel Centrum De
Speeldoos’ besproken in de gemeenteraad. Daarin onder andere het voorstel
om de samenwerkingsovereenkomst met Stichting De Speeldoos voor wat
betreft de realisatie van een nieuwe Speeldoos te beëindigen. Na een stevig
debat werd het collegevoorstel aangenomen. Ook wij hebben met het voorstel
ingestemd. Wij betreuren het dat verschillen van inzicht tussen college en
Stichting de Speeldoos over de rol van de toekomstige beheerstichting niet te
overbruggen zijn geweest. We achten het niet langer verantwoord de bouw van
het nieuwe sociaal cultureel centrum nog langer uit te stellen. De gemeente gaat
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nu zelf aan de slag, op de eerste plaats met het verwerven van de locatie en
vervolgens met de ontwikkeling van een nieuwe Speeldoos.

 In het Brabants Dagblad van 20 oktober lazen wij een artikel over verschillen
tussen gemeenten op het gebied van armoedebestrijding. Zo stond in dat artikel
dat onze gemeente een vermogensgrens hanteert van €3800,00 om in
aanmerking te komen voor bijzondere bijstand. In enkele buurgemeenten is dat
het wettelijke toegestane maximale bedrag van €7600,00. Naar aanleiding van
dit artikel stelden wij schriftelijke vragen. In de beantwoording op 21 november
schreef het college dat zij het voornemen heeft de vermogensgrens voor
bijzondere bijstand aan te passen tot het toegestane maximale bedrag.

December 2023

 In de raadsvergadering van 21
december stemden ook wij in met het
voorstel af te zien van het adviesrecht
bij het bouwplan De Leyhoeve (Hoek
Laagstraat/Glorieuxlaan). Een
technische aangelegenheid bij dit al
lang lopende bouwplan. Het plan bevat
de bouw van ca. 290 woningen met
zorg-arrangementen en diverse
faciliteiten. Wij maakten de volgende
kanttekeningen: Dat er in dit plan
sociale huur wordt gerealiseerd, al is
het voor 15 jaar, is voor ons enorm belangrijk. Ook mensen die niet in staat zijn
om de hoogste huur + service kosten te betalen, worden oud en hebben recht op
een waardige oude dag met goede voorzieningen. Daarom hameren wij erop dat
voorzieningen toegankelijk blijven voor hen die straks in de Leyhoeve wonen in
de sociale huurwoningen. Ook hebben wij ervoor gepleit in de nog op te stellen
woonzorgvisie niet alleen aandacht te besteden aan zorg, maar dat ook welzijn
een belangrijke rol krijgt.

 Ook werd op 21 december het Vughtse Speel- Beweeg- en Sportbeleid
vastgesteld voor de periode 2024 – 2029. Met dit nieuwe beleid zet de gemeente
in op het creëren en behouden van een passend speel-, beweeg- en
sportaanbod. Het nieuwe beleid is tot stand gekomen met inbreng van
organisaties en instellingen. In de commissievergadering van 14 december
hebben we tevredenheid uitgesproken over het voorgestelde beleid. Wel hebben
we enkele zaken ter overweging meegegeven. Zo vinden wij het belangrijk dat
kinderen betrokken worden bij het vormgeven van speelvoorzieningen. Verder
lijkt het ons mooi als er ergens in de gemeente een skeelerbaan gerealiseerd kan
worden. We hebben geconstateerd dat niet bij alle speeltuintjes bankjes zijn. Het
(terug)plaatsen van bankjes, maar ook het creëren van chill-plekken voor
jongeren vinden wij belangrijk. Wij hebben aangedrongen op het maken van
beweeglocaties in Cromvoirt. De wethouder gaat het beleid nu omzetten in



15

uitvoeringsprogramma’s en heeft toegezegd onze opmerkingen daarbij mee te
zullen nemen.

 Na heel veel jaren van voorbereiding wordt op 1 januari 2024 de Omgevingswet
van kracht. Iedere gemeente is verplicht om uiterlijk op 1 januari 2027 een
omgevingsvisie vast te stellen. Tijdens de raadsvergadering van 21 december
stelden we dit visiedocument nu al vast. Het kwam niet uit de lucht vallen, want al
in 2019 werd een begin gemaakt met dit traject waarbij ook een zeer uitgebreid
participatieproces is doorlopen. Met deze visie beoogt de gemeente dat er één
integrale ruimtelijke visie op het grondgebied van Vught wordt vastgesteld
waardoor iedereen weet wat de gemeente wil bereiken. In de
commissievergadering van 7 december hebben wij onze tevredenheid
uitgesproken over de inhoud van de omgevingsvisie en over het
participatietraject dat heeft plaatsgevonden. In de raadsvergadering van 21
december waren wij wel mede-indieners van een amendement waarin onder
andere de wens werd aangegeven de werking van de visie in januari 2025 te
evalueren of zoveel eerder als noodzakelijk is. Het amendement werd door een
ruime meerderheid gesteund. De omgevingsvisie zelf werd met algemene
stemmen vastgesteld.

Tot Slot

2023, een veel bewogen jaar, die conclusie kunnen we wel trekken. Een jaar met
grote veranderingen in onze fractie, een college met twee vertrekkende wethouders,
een gewijzigde coalitie en een aangepast bestuursakkoord. Verder veel mutaties in
de samenstelling van de gemeenteraad. Je hebt het hierboven allemaal nog eens
kunnen lezen. Allemaal zaken waar weliswaar oorzaken aan ten grondslag liggen,
maar die niet bevorderlijk zijn voor de bestuurlijke continuïteit. We hadden dit liever
anders gezien. Maar als je dan zoals hierboven beschreven de balans opmaakt van
wat er inhoudelijk allemaal aan de orde is geweest, dan is dat niet gering. Maar heeft
dat ook tot concrete resultaten geleid? Wat ons betreft nog onvoldoende. Het
vaststellen van visiedocumenten, startnotities, beleidsstukken is natuurlijk belangrijk,
maar er moet ook worden geoogst. Dat wordt de uitdaging, ook voor onze fractie,
voor het resterende deel van deze bestuursperiode.

Ook in het afgelopen jaar hebben we wekelijks onze fractievergaderingen gehouden
waarbij we konden rekenen op enkele vaste fractievolgers waaronder enkele
bestuursleden. Verder hebben we op die avonden regelmatig gasten ontvangen die
zaken onder onze aandacht wilden brengen. De tweede dinsdag voorafgaand aan
een raadsvergadering hielden we onze Open Inloop die afhankelijk van de politieke
actualiteit druk of minder druk bezocht werd. Tijdens de algemene ledenvergadering
in april legden verantwoording af aan onze leden. Het bezoeken van
participatieavonden, informatiebijeenkomsten en aanwezigheid op uitnodiging van
organisaties en instellingen behoort tot de corebusiness van onze fractie. Bij de
partijcampagnes voor de Provinciale Staten verkiezingen en de Tweede
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Kamerverkiezingen hebben wij soms huis aan huis veel met inwoners van onze
kernen gesproken. De lokale politiek bleef daarbij uiteraard niet onbesproken.

We hopen dat 2024 in bestuurlijk opzicht meer rust zal brengen en dat we ons
compleet kunnen richten op de inhoud die wat ons betreft met leiden tot een nog
groener en socialer Vught, Helvoirt, Cromvoirt.

Vlnr: Robin van Dijk, Rob Duijghuisen, Femke van de Ven, Kim Dorna en Ton van der Vossen

Opgemaakt door Fred de Man voor de fractie van PvdA-GroenLinks Vught, Helvoirt en Cromvoirt

24026/fdm
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